
Protokół Nr 27/2020

z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim

w dniu 12 listopada 2020r.

Posiedzenie odbyło się w trybie zdalnym w związku z epidemią COVID - 19.

W posiedzeniu udział wzięli:

Komisja w składzie:

1. Lucyna Pająk - Przewodnicząca;
2. Zdzisław Szwarc - Z-ca Przewodniczącej;
3. Mateusz Oelberg - Członek;
4. Tobiasz Swiniarski - Członek.

Nieobecny:

1. Antoni Dolny - Członek;

oraz zaproszeni goŚcie:

1. Przewodniczący Rady Miejskiej - Franciszek Lesinski;
2. Burmistrz - Waldemar Stupałkowski;
3. Skarbnik Gminy - Amia Buchwald;
4. Sekretarz Gminy - Dariusz Wojtania;
5. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa - Jarosław Dera;

Posiedzenie otworzyła Przewodnicz4ca Komisji Pani Lucyna Pająk, która po
powitaniu zebranych zaproponowała następujący jego porządek:

1. Otwarcieposiedzeniaiprzyjęcieporządku;
2. Opinia w sprawie propozycji stawek podatków i opłat lokalnych na 2021r.;
3. Stanowisko w sprawie projektu ustawy o ochronie zwierząt;
4. Opinia Komisji w sprawie projektu uchwały dot. wyboru metody ustalania opłaty

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości stawki
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi;

5. Opinia w sprawie projektu uchwały dot. zaliczenia dróg do kategorii dróg
gminnych

6. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
7. Wolne wnioski i zakończenie.

W/w porządek posiedzenia przy3e,to jednogłośnie.

1



Ad.2. Skarbnik Gminy przypomniała, że szczegółowo stawki podatków omawiane były
podczas posiedzenia Komisji Budżetu i Handlu z udziałem pozostałych radnych w
ubiegły poniedziałek. Propozycja Burnnistrza obejmowała zwiększenie podatku od
nieruchomości o 4%, pozostawienie podatku od środków transportowych na poziomie
tegorocznym, oraz ustalenie wysokości podatku leśnego i rolnego w wysokości kwoty
przyjętej przez Główny Urząd Statystyczny. Nadmieniła, że opłaty lokalne tj. opłatę
parkingową, opłatę targową, oraz opłatę od posiadania psa proponuje się pozostawić na
poziomie tegorocznym.

Pani Pająk poddała pod glosowanie propozycję podwyższenia podatku od środków
transportowych o 4%, która została przegłosowana podczas posiedzenie Komisji
Budżetu i Handlu z udziałem pozostałych radnych. Komisja nie wypracowała opinii w
tej sprawie (,za? - 2 głosy, ,,przeciw? - 2 głosy). Pozostałe propozyc3e stawek podatków
i opłat Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie. Burmistrz przypomniał, że na
posiedzeniu Komisji Budżetu i Handlu większość głosujących opowiedziała się za
podniesieniem stawki podatku od środków transportowych o 4%, dlatego też taka
propozycja zostanie przedstawiona podczas Sesji Rady Miejskiej.

Ad.3. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa przypomniał, że zapisy
projektu ustawy o ochronie zwierząt z zaznaczeniem proponowanych zmian, a także
stanowisko Instytutu Gospodarki Rolnej w tej sprawie radni otrzymali drogą
elektroniczną (projekt ustawy oraz infornnacja stanowi załącznik do niniejszego
protokołu). Poinformował, że przeciwko projektowi ustawy występują rolnicy,
zwłaszcza w zakresie przepisów dotyczących hodowli oraz sposobu ubijania zwierz4t.
Poinformował, że projekt ustawy w wypracowanej wersji został na razie wycofany.
Zaznaczył, że warto poczekać z ustosunkowaniem się do projektu ustawy do czasu
wypracowania nowych propozycji, które być może zostaną poddane konsultacjom
społecznym z osobami z sektora rolnictwa.

Komisja opowiedziała się za przełożeniem tematu na czas późniejszy.

Ad.4. Skarbnik Gminy, przedstawiła projekt uchwały Rady Miejskiej w sprawie
wyboru metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz
ustalenia wysokości stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
Przypomniała, że został on przygotowany zgodnie z ustaleniami zapadłymi podczas
posiedzenia Komisji Budżetu i Handlu z udziałem pozostalych radnych tj. proponowane
stawki to 26zł. od osoby minus 3zŁ za posiadanie kompostownika na terenie zabudowy
jednorodzinnej oraz 52zł. za brak prowadzenia segregacji. Nadmieniła, że w sprawie
wywozu odpadów komunalnych został ogłoszony ponowny przetarg. Zaznaczyła, że ta
stawka nie uwzględnia zobowiązań tegorocznych oraz kosztów związanych z
wypłacaniem gminnych środków za osoby, które nie płacą teri'ninowo.

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie projekt przedstawionej uchwały.
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Ad.5. Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa przedstawił projekt
uchwa§ w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. Nadmienił, że
zaproponowane drogi obejmują także propozy«,3e wskazane przez Komisję Rolnictwa.
Zaproponowane drogi to Sikorz - wieś od drogi wojewódzkiej, Komierowo od drogi
powiatowej w kierunku leśniczówki, Komierowo - Wałdowo (droga transportu
szkolnego), Wiśniewa - Wiśniewka, ulica Więcborska oraz Włościbórz - Włościbórek
- Trzciany - składowisko odpadów.

Pani Pająk zapytała, czy droga Sikorz - Komierówek ma nadany numer i jest drogą
publiczną.
Kierownik Referatu Gkr powiedział, że droga w całości ma nadany numer i jest drogą
publiczną.

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie projekt przedstawionej uchwały.

Ad.6. Pani Pająk przedstawiła Komisji pismo Pana Dolnego w sprawie wyboru trybu
uczestnictwa w posiedzeniu Komisji oraz słów wypowiedzianych przez nią podczas
posiedzenia Komisji Rolnictwa w dniu 8 października br. (pismo stanowi za%cznik do
niniejszego protokołu).
Pani Pająk w nawiązaniu do w/w pisma oświadczyła, że każdy może złożyć pismo i
oczekiwać na odpowiedź (dot. trybu korespondencyjnego). Odnośnie zapisu zawartego
w piśmie poinformowała, że nie wskazała imiennie radnego Dolnego powiedziała tylko
że jeden z radnych złożył skargę. Odnośnie słowa ,,incydent?, to miała na myśli, że
doszła do niej informacja, iż do radnego zwrócili się mieszkańcy z proś% o interwencję,
ona zapytała mieszkańców, a ci odpowiedzieli, że do nikogo się nie zwracali. Tak samo
sołtys pojawił się na drodze, ale na wezwanie radnego, a nie prosił o udział Pana radnego
- i tego dotyczyła jej informacja. Jeśli powiadomiła, że radny napisał skargę w sprawie
budowy drogi, to taką otrzymała informację, iż do wojewody wpłynęła skarga. Potem z
otrzymanego pisma od wojewody wynikało, że wpłynęła do niego prośba o interwencję
i tak to należy teraz traktować. Podkreśliła, że przekazując informację na poprzednim
posiedzeniu Komisji jej zamiarem nie było eskalowanie konfliktu, lecz tylko
poinformowanie, bo dzwonili do niej radni w tej sprawie. Dlatego też wnosi aby to
sprostowanie zostało odnotowane w protokole, w szczególności że pismo nie było
skargą, tak jak powiedziała wcześniej, tylko proś% o interwencję.
Burmistrz nawiązując do wyboru trybu pracy Rady %dź jej Komisji powiedziai że
zgodnie z prawem o tym decyduje przewodniczący odpowiedniego gremium.
Potwierdził, że było wystąpienie do wojewody, przyszła w tej sprawie zwrotna
informacja o wyjaśnienie. Podkreślił, że o kwalifikacji pisma nie decyduje jego fornna,
ale treść, decyduje o tym zgodnie z Kodeksem Postępowania Administracyjnego organ
rozpatrujący pismo. W dalszej części Sekretarz Gminy wyjaśnił na czym polega tryb
korespondencyjny obradowania oraz zasady kwalifikowania pism.
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Po w/w wyjaśnieniach Komisja zatwierdziła jednogłośnie protokół ze swojego
poprzedniego posiedzenia w miesiącu październiku br.

Ad.7. W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy:

- Pan Szwarc zapytał, czy jest udzielana pomoc samotnym seniorom w naszej Gminie
w czasie epidemii. Burmistrz odpowiedzial że w tej sprawie szczegółowej informacji
może udzielić Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej. Nadmienił, że taka pomoc jest na
pewno udzielana.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodnicząca zakończyła posiedzenie.

Przewodnicząca Komisji
Lucyna Pająk

otokołlował :

Dix

/ -
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